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ABSTRACT

This  was  descriptive-  cross  sectional  study,  which  was  conducted  to 

determine the frequency of human immunodeficincy virus (HIV) antibodies 

among  pregnant  ladies  attending   a  ntenatal  clinic  in  Alsuadi  Hospital- 

Kassala State during the period from April to septamber  2012 and to  detect 

relation  between presence  of anti HIV antibody and certain risk factors e.g. 

duration  of  pregnancy gravidity,  Educational  status  and  history  of 

surgical operation.

Ninty  sera  from  pregnant  ladies  were  collected  and  investigated  by  4th 

generation ELISA technique.  

The pregnant ladies examined were  age range from (15-37) years with a 

mean of 26 year.

None of population under study were seropositive for HIV (0%) ,  81.1% 

were in Third trimesters, ( 78.8%)  multi gravidia, 55.5%  were educated, 

and (16.7%)  had past history of surgical operation. 
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ةةةةةةة

ص            نق روس لفي ادة المض ام الجس ردد ت بة نس ة لمعرف ت اجري ية عرض فية وص ة دراس  هذه

ل            ابري ن م ترة الف ى ف بكسل السعودى بالمستشفى الحوامل السيدات وسط المكتسبة  المناعة

بتمبر  س ى المناعة         2012ال نقص لفيروس المضادة الجسام وجود بين مقارنة وكذلك  

ل.            فترةالحم ة الجراحي ات العملي راء اج ى التعليم توى المس ل مث ري اخ وعوامل  المكتسبة

الحمل   مرات . وعدد

الليزا            تقنية باستخدام السيرم عينة بعداخذ فحصهم تم الحوامل السيدات من . تسعون

بين          المدي في اعمارهم تتراوح الحوامل السيدات بمتوسط   37-15معظم سنة 26سنة .

ط             وس بة المكتس ة المناع ص نق روس لفي ادة مض ام اجس اى ود وج ة الدراس ذه ه ت تثب م  ل

ل  .     الحوام اء النس ب اغل انت ك ل الحوام و%     73اليسدات الثالث الثلث فى %71حوامل  

) و    الحمل 55.5متعدد %)

و    السابق%      16.7متعلمات في جراحية عمليات لهم اجريت .
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